
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Komise Rady hl. m. Prahy pro udělování grantů v oblasti přístupnosti a 
odstraňování bariér na území hl.m. Prahy  

 

 

 Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro udělování grantů v oblasti přístupnosti a 

odstraňování bariér na území hl. m. Prahy ze dne 23.2.2022 

 

Přítomni: 

Předseda: Mgr. Jaroslav Mach  

Členové: Bc. Milan Prager, Mgr. Jiří Černý, Ing. František Brašna 

Tajemník: Jaroslav Hájek 

Omluven: Šimon Ornest, Ing. arch. Jan Tomandl   

Jednání svolal předseda komise na středu 23.2.2022 od 10:00 hodin, on-line v aplikaci Teams.  

Program podpory v oblasti přístupnosti a odstraňování bariér na území hl. města Prahy pro rok 2022 probíhá na 
základě vyhlášení ze dne 1 9.2021 (příloha č. 1 k usnesení Rady hl. m. Prahy č. 1698 ze dne 12.7.2021). Komise 
Rady hl. m. Prahy pro udělování grantů v oblasti přístupnosti a odstraňování bariér na území hl.m. Prahy (dále jen 
„komise“) byla zřízena na základě usnesení Rady HMP č. 1460 ze dne 15.7.2019.   
Předseda komise úvodem konstatoval, že jsou přítomni 4 ze 6 členů komise a ta je tedy usnášeníschopná, 
minimální počet hlasů pro schválení usnesení je 4. Na základě usnesení z jednání komise dne 19.1.2022 byly 
doplněny podklady k žádostem č. 1002/2022 a 1007/2022. Posouzení těchto dvou žádostí je zároveň jediným 
bodem dnešního jednání. 
 
Předseda komise přítomné členy přivítal a zahájil jednání. Úvodem konstatoval, že cílem setkání je posouzení 
žádostí o grantovou podporu, které nebyly projednány na předchozím jednání, konkrétně žádostí č. 1002 a 1007. 
 
1002/2022, žadatel Městská část Praha – Dolní Měcholupy, Novostavba výtahu v domě s pečovatelskou službou  
(tematická oblast I.b) 
Diskuse k žádosti: Bc. Prager konstatoval, že má i nadále pochybnosti o veřejné přístupnosti. I přes doložený nájem 
dvou prostor v budově za účelem provozu maserských služeb toto nepovažuje za naplnění podmínky veřejně 
přístupného prostoru.  K tomuto se vyjádřili obdobně i Mgr. Černý a Ing. Brašna.  
V diskusi dále zaznělo, že přes nesplnění podmínek grantového schématu z důvodu veřejné přístupnosti budovy 
má budova funkci sociálních služeb pro skupinu uživatel, která bezbariérové zpřístupnění nepochybně ocení a 
proto by bylo vhodné bezbariérovou úpravu v této budově podpořit jiným způsobem.  
 
Návrh usnesení: Komise konstatuje, že podaná žádost nenaplňuje základní podmínky pro udělení dotace 
z Programu podpory v oblasti přístupnosti a odstraňování bariér na území hl. města Prahy pro rok 2022, a to 
veřejnou přístupnost upravovaných prostor, a nedoporučuje dotaci udělit. 
Pro: 4 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Usnesení bylo schváleno 



 
Návrh usnesení: Komise obecně podporuje odstraňování bariér a z tohoto důvodu doporučuje Radě hl.m. Prahy 
najít způsob podpory bezbariérové úpravy této budovy. 
Pro: 4 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
Usnesení bylo schváleno  
 
1007/2022, žadatel Česká asociace paraplegiků - CZEPA, z.s., Bezbariérový Hvězdný bazar (tematická oblast I.b) 
Mgr. Černý informoval členy komise, že je v úzké spolupráci s ředitelkou České asociace paraplegiků paní Alenou 
Jančíkovou. Z uvedeného důvodu se cítí podjatý a zdrží se hlasování.  Tato skutečnost byla vzata komisí na vědomí 
bez připomínek. 
 
Diskuse k žádosti: I přes doložení, že jiné řešení nelze v předmětných prostorách použit bylo vzneseno upozornění, 
že v návrhu se nejedná o bezbariérové řešení, ale pouze o schodišťovou sedačku s velmi omezenou možností 
využití. Obdobně se vyjádřil i Mgr. Černý. Bc. Prager i Ing. Brašna. Ing. Brašna zároveň vyslovil pochybnost o 
dlouhodobějším využitelnosti navrhovaného řešení obecně.  
 
Návrh usnesení Komise nedoporučuje podpořit projekt z Programu podpory v oblasti přístupnosti a odstraňování 
bariér na území hl. města Prahy pro rok 2022.  
 
Pro: 3 
Proti: 0 
Zdržel se: 1 (Mgr. Černý) 
Usnesení nebylo schváleno  
 
S ohledem na to, že v rámci diskuse nebylo přítomnými členy komise navrženo žádost podpořit, nebylo 
odpovídající usnesení navrženo. 
 
 
Předseda na závěr poděkoval členům za účast. Z jednání byl pořízen zápis, který byl opatřen podpisem předsedy 
komise.   
 

 

. …………………………...                                                                                                                                      

Mgr. Jaroslav Mach 
Předseda Komise Rady hl. m. Prahy 
pro udělování grantů v oblasti přístupnosti 
a odstraňování bariér na území hl.m. Prahy 
 
Zpracoval a za správnost odpovídá: Bc. Jaroslav Hájek 
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